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Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly

VI Saziv
Jesenje zasedanje

Komisija za ljudska prava, polnu ravnopravnost, nestala lica i  peticije

P-br.42/2019

Priština, od  28 januara 2019

ZAPISNIK

Sednici su učestvovali: Duda Balje, Lirije Kajtazi, Mirjeta Kalludra, Mexhide Mjaku-Topalli,
Luljeta Veselaj-Gutaj, Saranda Bogujevci,  Shemsi Syla,  Teuta Haxhiu i  Veton Berisha.

Odsutni: Saša Milosavljević i Fisnik Ismaili. 

Osoblje za podršku komisije: Selman Ymeri, koordinator i Sulltane Gashi, službenica oblasti. 

Drugi učesnici: Emine Jakupi-praktikant RG-LDK, Leart Jusufi-KDI, Nora
Kelmendi-Ekonomia Online, Vlora Selimi-Arbresh.info, Dardane Neziri-Koha Ditore, Miranda
Shala-Ambasada VElike Britanije, Rron Agolli-Arbresh-info, i  Zana Ulaj, praktikant inja u
Skupštini Kosova.

Sednici predsedavala, Duda Balje, predsednica komisije.

Dnevni red :

1. Razmatranje Nacrt- plana rada za 2019 god.:

2.  Ostalo.

1. Razmatranje Nacrt- plana rada za 2019 god.:

Predsednica- O planu rada diskutirali smo i u prošloj sednici, ali počećemo sa razmatranjem i
eventualne predloge za svaki mesec zasebno.

Mexhide Mjaku-Topalli, - za mesec februar predložila je da se održi okrugli sto, gde bi
raspravili o sprovođenju strategije o osobama sa ograničenim mogućnostima i sa ovoga stola da
izlazimo sa preporukama. Jedna od preporuka će biti, ubrzo će se proslediti kao Vladin nacrt
dokumenat, o sveobuhvatnom zakonu o osobama sa ograničenim mogućnostima. 
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Ona, je predložila da se održi  konferencija sa svim unutrašnjim odgovornim akterima, u vezi
zakona o Polnoj ravnopravnosti.
Nakon diskusija, članovi Komisije složili su se da se ova konferencija organizuje od strane
Poslanica ženske grupe.  

Lirije Kajtazi,- razmatranje Zakona o peticijama, ostaće u radnom planu, jer je u postupku i
nezavisno kako odlučuje zasedanje, jer ionako imamo jedan nacrt, i ako ne prelazi ovaj koji je
u postupku, moramo nastaviti sa nacrtom koji je pripremila Funkcionalna komisija. 

Saranda Bogujevci, - predložila je da u martu u saradnji sa Galerijom umetnosti, održi izložba
u skupštini, sa delima žena umetnica. 

Teuta Haxhiu, - za obeležavanje godišnjice masakra u Dubravi, koji se održava u maju, bilo bi
dobro da se organizujemo u aprilu, i jedno od glavnih zahteva članova porodica tokom
sastanka iz prošle godine,  bilo je da se izradi  spomenik u mesto gde se vršio masakr. Obećali
smo im da će se ovo pitanje razmotriti u skupštini, i predložila je održavanje jednog okruglog
stola, u vezi ovoga pitanja, u aprilu. 

Mexhide Mjaku-Topalli, - rekla je da bio  njen predlog da u aprilu sastaje naša komisija i
komisija za medije, da osnuje Organizacioni savet povodom 20. godišnjice masakra u zatvoru
u  Dubravi. Imali smo i druge predloge iz prošle sednice, i zahtevamo da se spomenik izgradi u
ono mesto gde su borovi, gde su ubijeni politički zatvorenici. Ovo je takođe zahtev članova
porodice.  

Shemsi Syla, - istakao je da treba da se potrudimo da povratimo tragove, tražimo da se
spomenik nađe tamo gde se događaj dogodio i tražimo da to mesto postane muzej. Moramo da
podignemo svest javnosti, čak i ako održimo sednicu ili neku drugu formu, što je najbolje.
Barem tog dana, da se postavi  kamen temeljac tog spomenika, i od svih instanci je potrebno
prikupiti i pohraniti sav materijal, tragove i zapise o ovom događaju. 

Saranda Bogujevci, - kada se priča o zatvoru u Dubravi, da raspolažemo sa institucionalnim
dokumentom. Što se tiče spomenika, veoma je važno da se tog dana postavi kamen temeljac i
da se ispriča o tome što se tamo dogodilo.

Lirije Kajtazi, - taj događaj zahteva angažovanje vise institucija, i boli bo dobro da se formira
jedan Organizacioni savet za obeležavanje 20 godišnjice masakra u zatvoru Dubrave. Ona je
predložila da gđa., Mexhide Mjaku-Topalli,  predvodi ovaj Savet. Dok će se nakon toga savet
baviti sa konkretizacijom radova i svim drugim aktivnostima.

Komisija je donela Odluku da gđa.  Mexhide Mjaku-Topalli, predvodi Organizacioni savet za
obeležavanje 20 godišnjice masakra u zatvoru Dubrave. 
Organizacioni savet, za sve aktivnosti, obaveštava članove Komisije.

Luljeta Veselaj-Gutaj, - rekla je da se u planu rada planiraju i druge posete za obeležavanje
dana nestalih lica, i poseta Maloj Kruši i Velikoj Kruši, kao i druge posete drugim opštinama.
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Mirjeta Kalludra, - bilo bi dobro da izlazimo sa reakcijom u vezi nastavka štrajka od strane
SBASHK-a, sada smo u trećoj nedelji ovoga štrajka i mislim da ne održavanje nastave za đake,
direktno oštećuje njih. Predsednica, obavestila ih je za odgovor koji su dobili od Vladine
komisije o nestalim licima u vezi nacrta zakona o nestalim licima, i odlučeno je da Vladina
komisija saziva u početku aprila, da bi diskutirali o tome šta je urađeno u vezi Nacrta zakona. 

Veton Berisha, - u zajednici roma, aškalija i egipčana, suočavaju se sa kršenjima ljudskih
prava, i predložio je da se u Planu rada uvede i jedna aktivnost posvećena ovim zajednicama i
možda da se zaokruži sa jednom konferencijom, gde bi diskutirali o pitanjima sa kojim se oni
suočavaju.
 On je rekao, da kada pse priča o ubijenim i nestalim licima, ne priča se o zajednici Egipćana,
gde se smatra da su preko 200 ubijenih. 

U nastavku, predsednica je obavestila Komisiju da će  OEBS, podržati Radionicu o
razmatranju nacrta zakona o zaštiti dece, od dana 22 februara 2019, koji će se održati u
Albaniji ili Crnoj Gori, a nakon toga, u nedostatku kvoruma, prekinula sednicu  i rekla je da se
ova tačka dnevnog reda nastaviti drugog dana, i bićete obavešteni  na vreme.                              
                                     ***
30 januar 2019,

Nastavak započete sednice 28 januara, održana je 30 januara 2019, u  9:00,časova u sali
N-302

U nastavku sednice učestvovali su: Duda Balje, Lirije Kajtazi, Mexhide Mjaku-Topalli, Luljeta
Veselaj-Gutaj, Saranda Bogujevci,  Teuta Haxhiu i  Veton Berisha.

Odsutni: Saša Milosavljević, Mirjeta Kalludra, Shemsi Syla,  i  Fisnik Ismaili. 

Predsednica je nastavila sa dnevnim redom – Razmatranje plana rada.  
Nakon toga, nije bilo nijednog predloga o dopuni plana rada Komisije za prolećno zasedanje.
Predsednica je ustanovila da su dati predlozi o planu rada za prolećno zasedanje iz prošlih
sednica već uključeni. Predsednica je ustanovila da se plan rada za jesenje zasedanje, biti
razmatran, nakon početka radova ovoga zasedanja. 

Predsednica, nakon toga je dala na glasanje usvajanje nacrta plana rada za 2019, god..
Predsednica je ustanovila da plan rada za 2019, god. Usvojen jednoglasno, sa dopunjenim
predlozima, datih od članova Komisije.   

2.  Ostalo.

Predsednica, -  diskutirali smo o pitanju nestalih lica, za ovo pitanje bilo bi dobro da se odredi
članica komisije,  Saranda Bogujevci.

Teuta Haxhiu, - pitanje nestalih lica je osetljivo pitanje i da želi da se uključi u ovo pitanje,
pošto dolazi iz mesta koje se suočava sa pitanjem nestalih lica. 
Lirije Kajtazi – mi ćemo se svi  angažovati,  svako  koliko može, ali verujem da bi Saranda bila
adekvatna osoba za ovo pitanje, koja bi pratila ove aktivnosti, posto ona ima prednost
komunikacije  sa  međunarodnim vlastima. 
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Saranda Bogujevci, - veš se godinu dana raspravlja o formiranju grupe i ko će predvoditi
grupom, rekla je da za nju nije to uopšte važno. Važno je raditi i unaprediti procese, Ona je
rekla da ako ima i drugih poslanika koji žele da se bave ovim pitanjem, mogu se pridružiti i
doprinesu, kao npr. Driton Çaushi i  Andin Hoti, žele biti deo ove grupe i doprinesu ovome
pitanju. 

Nakon diskusija, predsednica je ustanovila da je komisija donela Odluku da predsedavajuća
radne grupe za nestala lica bude, Teuta Haxhiu, dok članovi radne grupe su: Lirije Kajtazi,
Luljeta Veselaj-Gutaj, Saranda Bogujevci i  Veton Berisha.

Predsednica, obavestila je članove Komisije o zahtevu autorke iz Albanije gđe. Lola Shehu, u
vezi finansijske podrške od strane Skupštine Kosova, u vezi za objavljivanjem knjige o
silovanim ženama tokom rata na Kosovu. Predsednica je napomenula da se Komisija slaže da
se gorepomenuti zahtev prosledi  za odobrenje u Predsedništvu Skupštine.

Teuta Haxhiu, - predložila je da se u predviđanoj sednici radne grupe žena poslanica sa
Vladinom komisijom, za  priznavanje i verifikaciju statusa silovanih žena  tokom rata,
učestvuju i članovi Funkcionalne komisije, u ponedeljak 4 februara 2019.  

Predsednica, - ustanovila je da se Komisija sastaje 4 februara, zajedno sa radnom grupom  žena
poslanica, gde je pozvana Vladina komisija.    

Mexhide Mjaku-Topalli, je da je inicijativa za izmene i dopune zakona o zaštiti od nasilja u
porodici ušla u dnevni red, predlaže formiranje radne grupe.

Nakon diskusija za ovo pitanje, predsednica je ustanovila da je Komisija donela odluku za
formiranju radne grupe o  inicijativi za izmenu i dopunu Zakona o zaštiti od nasilja u porodici
u ovom sastavu.

Mexhide Mjaku-Topalli, predsednica, Duda Balje, Mirjeta Kalludra, Shemsi Syla i Teuta
Haxhiu, članovi. 

Sednica je završena u 10:00.časova

Pripremio:
Pomoćno osoblje Komisije. 

                                                                                                                Predsednica  Komisije,
                                                                                                                      _______________
                                                                                                                             Duda Balje


